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Főszerkesztői ajánló
Tizenötödik születésnapját 

ünnepelte a Dr. Sipos Ferenc 
Parkerdő Otthon, ahol a lakók-
kal együtt a munkatársak és a 
meghívott vendégek emlékez-
tek vissza a kezdetekre, és élték 
át az érzelmekkel teli pillanato-
kat. Lapunk is meghívást kapott 
az eseményre, címlapunkon 
pedig az idősotthon munkatár-
sai szerepelnek, akik hivatása 
velük születhetett. Empatikus, 
gondoskodó, hatalmas teher-
bírású, megértő, tisztelettudó 
kollégák. Heti lapszámunkban 
tudósítunk a IV.  Szentesi Tu-
risztikai Konferenciáról, és fel-
hívjuk a figyelmet arra, hogy 
folytatódik a LED-csereprog-
ram. Lámpás című rovatunk-
ban a megkésett beszédfejlő-
désről olvashat az 5. oldalon. 
Büszke célt tűzött ki a HK-Ce-
ram, részletek a 6. oldalon. Ki-
nyíltak a kapuk a Zsoldosban, a 
Boros diákjai pedig testközelbe 
kerültek az iparral. Ezüstérmet 
hoztak haza Spanyolországból 
a fitkides lányok. Összeszedett, 
gyönyörű gyakorlattal a dobo-
gó második fokára állhattak fel. 
November 24-én kezdetét ve-
szi a karácsonyi vásár a Kossuth 
téren, amelynek előkészülete-
in már napok óta dolgoznak a 
városközpontban. A részletes 
programokat is megtalálja a 
hetilapban.    

Kellemes lapozgatást!
Halupa Eszter

Halupa Eszter

A tudásmegosztást tűzte ki célul a Szentesi 
Vendégszeretet Egyesület, amikor megszervez-
te a IV. Szentesi Turisztikai Konferenciát a Sze-
cessziós Házban. Az előadásokkal a térség tu-
risztikai jelentőségének fejlődéséhez járultak 
hozzá. A konferencia előtt Matkócsik Pál főszer-
vező, az egyesület elnöke nyilatkozott lapunk-
nak, majd Szabó Zoltán Ferenc polgármester 
nyitotta meg a rendezvényt, aki a tervezett fej-
lesztésekről is beszámolt. 

– Hosszú évek kihagyása után nem volt lehető-
ségünk megszervezni a konferenciát, amely visz-
szavezethető a világjárvány időszakára, a gazda-
sági, politikai és háborús helyzetre. Azonban 2019 
óta készülünk a mai napra, vállalkozói fórumokat 
tartottunk, ahol fejlesztési célokról is tárgyaltunk 
– magyarázta Matkócsik Pál Ferenc. Az egyesület 
elnöke a turisztikai konferencia céljáról elmondta, 
az országos turisztikai desztinációs stratégia is vál-
tozott, amelyeket figyelembe kell venni. Cél, hogy 
a térségben élők megismerjék, megszeressék la-
kóhelyüket. Annak lehetőségét kívánják megte-
remteni, hogy minél több látogatót idevonzzanak. 
A vonzáskörzet bővítése is a terveik között szere-
pel, csatlakozva más egyesületekhez, Körös men-
ti desztináció kialakításával. Matkócsik Pál nemrég 
vett részt egy hasonló békéscsabai konferencián, 
amely arról szólt, milyen irányt kellene vennie a 
magyar turizmusnak. Az aktív turizmus, környe-
zetvédelem, fenntarthatóság és az összefogás állt 
a középpontban. Szentes kitörési pontját az együtt-
működésben és a fejlődésben látja. A megnyitón 
közreműködtek a Zöldág Hagyományőrző szakkör 
néptáncos tagjai, majd Szabó Zoltán Ferenc nyitot-
ta meg a rendezvényt. – Együttműködni csak azok-
kal lehet, akik szeretnének és akarnak is – fogal-
mazott a polgármester az elmúlt évek tapasztalatai 
alapján. Hozzátette, sokan rendelkeznek a város-
ban jó vendéglátó vénával, hiszen gondozni kell az 
ide érkező vendégeket, gondoskodni róluk. – A tu-
risztikai központot is ezért hoztuk létre. Szentesen 
és a térségében is rengeteg érték van, amikre büsz-
kék lehetünk, és szeretnénk másoknak is megmu-
tatni. Építünk az aktív turisztika mellett Szentes zöld 
főutcájára, a Kurcára is – hangsúlyozta a városveze-

tő. Minden pályázatra reagálnak, családi kalandpar-
kot szerveznek, sportcsarnokot építenek és komoly 
éttermi lánc létesülése is szerepel a jövőképben. Az 
edzőcsarnok előkészületei már a végéhez közeled-
nek. – Szentes élhető város. Sok apró részletből áll, 
amelyeket csokorba szedve kínálunk a vendégek-
nek, a turisztikai információs iroda munkatársainak 
lelkes erejével, lendületével. 

A konferencián a Szentesi Élet Kft. ügyvezetője-
ként beszámolhattam arról, hogy a Sportközpont-
tal, a Szentesi Művelődési Központtal, a Szentesi 
Sport-és Üdülőközponttal és az önkormányzattal 
létrejött kezdeményezés eredményeként a Visit 
Szentes turisztikai információs iroda munkája el-
indult, két lelkes kollégával, akikkel együtt lendü-
letbe hozzuk a szentesi turizmust. Távlati célunk, 
hogy a térség turizmusának szerves részévé vájunk. 
Szecessziós városi túrát, illetve útvonalak kiépíté-
sét is tervezzük. Ebben nagy erőt adott, hogy csat-
lakozásunk pozitív visszajelzést kapott az Art Nou-
veau European Route-hoz, az európai szecessziós 
útvonalhoz. 

A kulcs az együttműködés

Hirdetmény
Szentes Város Önkormányzata nyílt pályázati 

eljárást folytat le a Kistérségi szélessávú internet 
hálózat (optikai hálózat) értékesítésére / és vagy 
hosszú távú bérleti hasznosítására.

A pályázati dokumentáció e-mailen igényel-
hető a  labadi.febert.andrea@szentes.hu e-ma-
il címen.

Pályázatok beadási határideje: 2024. ja-
nuár 2., 12 óra. 
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Halupa Eszter

Újra ingyenes a LED-cse-
reprogram azok számára, akik a 
régi típusú, energiapazarló izzó-
ikat, fényforrásaikat szeretnék 
lecserélni.

Akik az előzőről lemaradtak, 
és nem rendelkeznek napelemes 
rendszerrel, éljenek a regisztrá-
ció lehetőségével! Ehhez szemé-
lyi igazolvány, lakcímkártya és 
villanyszámla mindenképp szük-
séges, erre hívta fel a figyelmet 
Szabó Zoltán Ferenc polgármester 
a november 22-én tartott sajtótá-
jékoztatón. A programba regiszt-

rálni 2023. december 15-ig nyí-
lik lehetőség. Sokkal kedvezőbb 
rezsiszámlát tapasztalhat az, aki 
részt vesz a kezdeményezésben. 

A www.ledcsere.hu oldalon 
minden fontos információt meg-
találnak, illetve a gyerekkönyvtár 
könyvtárosai segítenek a jelent-
kezésben, az intézmény nyitva-
tartási idejében. A LED-izzók vár-
ható átadásának időpontja 2024 
márciusában lesz, de erről termé-
szetesen előre tájékoztatják a la-
kosokat.

Folytatódik a LED-csereprogram 

Éljen a lehetőséggel, jusson ingyen 
izzókhoz, csökkentse a villanyszám-
láját és tegyen azért, hogy kevésbé 
terhelje a környezetet!
A LED fényforrások használata jelentős 
csökkenést jelent a villanyszámlában, és 
akár 10 éves élettartamának köszönhető-
en használója sokkal kevesebb hulladékot 
termel, mint az, aki hagyományos izzóval vi-
lágít. Egy átlagos magyar háztartásban 20 
db izzó található, mely a teljes villanykölt-
ség közel 1/3-át jelenti. Weboldalunkon 
- https://ledcsere.hu/ - található kalku-
látorunk segítségével néhány kattintással 
kiszámolható, éves szinten milyen megta-
karítást eredményez, ha korszerű izzókkal 
világítunk otthonunkban.

Hogyan lehet csatlakozni a prog-
ramhoz?
A ledcsere.hu oldalon a „Jelentkezés”-re 
kattintva néhány perc alatt regisztrálhat 
bárki, akinek a nevén van villanyszámla. 
Néhány adat kitöltését, illetve dokumen-
tum feltöltését követően a rendszer az 

A programba 
2023. 12. 15-ig 

lehet regisztrálni.

www.ledcsere.hu

A nagy érdeklődésre való tekintettel Szentes Város Önkormányzata és a 
CYEB jóvoltából a LED-csereprogram ismét elérhető településünk lakosai 
számára. Kizárólag az regisztrálhat, aki az előző ütemben nem regisztrált.

ÚJRA INGYENES 
lakossági LED-csereprogram azoknak, akik 

AZ ELŐZŐ AKCIÓRÓL LEMARADTAK 

éves áramfogyasztás, valamint az ottho-
nában található izzók száma és használa-
ti ideje alapján kiszámolja, hogy az adott 
háztartás hány ingyenes LED-re jogosult.

FONTOS! 
A regisztráció utolsó oldalán átvételi 
helyként Szentest  jelölje be!

A jelentkezéseket a CYEB munkatársai elle-
nőrzik, így ez igénybe vehet néhány munka-
napot. Az átvétel időpontjával kapcsolat-
ban pedig a regisztrációt követő hetekben 
kapnak e-mailt a jelentkezők. A regisztrá-
ció akkor válik véglegessé, ha a jelentkezést 
visszaigazoló e-mailben található linkkel 
jelentkezési szándékát megerősíti.

R
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Palicska Irén

Nyitott kapuk címmel vár-
ta a továbbtanuló fiatalokat a 
Hódmezővásárhelyi SZC Szen-
tesi Zsoldos Ferenc Technikuma 
november 15-én. Pintér Etelka 
igazgató mutatta be az iskola 
képzési kínálatát, majd a közis-
mereti és szakmai órákra is bete-
kinthettek az érdeklődők. 

A diákok öt technikumi ága-
zat – a Gépészet a Honvéd Kadét 
programmal kiegészítve, az Épü-
letgépészet, a Rendészet és Köz-
szolgálat, a Szépészet és a Keres-
kedelem – közül választhatnak, 
melyek ötéves képzések.

– A Honvéd Kadét programban 
honvédelmi ismereteket és önvé-
delmet, valamint gépszerkezet-
tant tanulnak diákjaink, akiknek az 
alapösztöndíjon felül 10 és 50 ezer 
forint ösztöndíj jár. Az Épületgépé-
szet ebben a tanévben indult elő-
ször, ahol a legkorszerűbb tech-
nológiákkal lehet megismerkedni 
– fogalmazott Pintér Etelka.  

Megtudtuk, a Rendészet és köz-

szolgálat ágazaton többek között 
a rendvédelmi szervek feladata-
it, továbbá ügyviteli ismereteket 
sajátíthatnak el. Nem rendőröket 
képeznek, a végzettek elhelyez-
kedhetnek a kormányhivatalnál, 
önkormányzatnál is, hiszen Köz-
szolgálati technikus végzettséget 
kapnak. A Szépészeti ágazat egyik 
szakmája a Kozmetikus technikus, 
a másik a Fodrász, itt anyagisme-
retet, valamint az ehhez kapcso-
lódó biológiát és kémiát magas 
óraszámban tanítják. Mindegyik 
technikumi ágazatban pénzügyi 

és vállalkozási ismereteket tanul-
nak a diákok, és most szeretnék 
újraéleszteni a Kereskedő és web-
áruházi technikus képzésüket, 
mondta el Pintér Etelka, aki beszélt 
a továbbtanulási lehetőségekről is. 
Felhívta a figyelmet, hogy kollégái 
vállalják a felkészítést az emelt szin-
tű érettségire is, az SNI-s (sajátos 
nevelési igényű) tanulóikat pedig 
főállású gyógypedagógus segíti. 

A jeles szakmai vizsga 
302 ezer forintot ér

Aki nem a technikumban és 

érettségiben gondolkodik, nekik a 
következő szakmákat ajánlják: He-
gesztő, Kereskedelmi értékesítő, 
Kőműves, Festő, mázoló, tapétázó, 
Központifűtés- és gázhálózatrend-
szer-szerelő, Villanyszerelő, Gépjár-
mű mechatronikus. 

Pintér Etelka igazgató részle-
tes tájékoztatást adott az ösztön-
díjprogramokról. Elmondta: a 11. 
évfolyamtól mindenkit el tudnak 
helyezni duális partnerhez, itt 100 
ezertől 168 ezer forintig terjedő 
munkabért kapnak tanulóik, a jeles 
technikusi vizsga pedig 302 ezer 
forintot ér. Említést tett még a Ru-
galmas tanulási utakról, a Dobban-
tó- és a Műhelyiskola programokról 
is. – Mindenkit arra ösztönöznek, 
hogy tanuljon. Tanulás nélkül nem 
lehet elhelyezkedni a szakmában. 
Az Orientációt ajánljuk azoknak, 
akik még nem tudják, merre men-
jenek tovább – emelte ki. 

Hozzátette, a B épületben fej-
lesztés alatt áll a Digitális Közössé-
gi Alkotóműhely hímző robottal és 
3D nyomtatóval, illetve a közeljö-
vőben egy fitneszterem szolgálja 
majd a diákok sportolási és kikap-
csolódási lehetőségeit. 

Az elmúlt hónapokban a Hód-
mezővásárhelyi SZC Boros Sá-
muel Technikum tanulói több 
gyárlátogatáson vettek részt. 
Ennek jártunk utána a szerkesz-
tőségünkkel.

Mint kiderült, a technikumi ok-
tatás követelménye, hogy a diá-
kok minél többet lássanak a mun-
ka világából. Tanulmányaik végén 

egy portfólióba kell összegyűj-
teniük projektmunkáikat, amibe 
a gyárlátogatások üdítő színfol-
tot jelentenek. A Borosban ennek 
a követelménynek sokszorosan 
megfelelnek. Nagy hangsúlyt for-
dítanak arra, hogy a diákok minél 
több helyre eljuthassanak. Szep-
tember óta többek között sajt- és 
almalé manufaktúrákban is járhat-

tak a diákok, meglátogathatták a 
város legnagyobb húsüzemét is. 
Legutóbb, november 10-én Du-
naharasztiba jutottak el ötvenen, 
hogy megnézzék a Coca-Cola ma-
gyarországi gyárát. Az iskola médi-
acsoportja a gyártási és logisztikai 
folyamatokat még élő adásban is 
közvetítette. Ugyanezen a héten, 
hétfőn két osztály tanulmányozta a 

helyszínen a Tesco Global Zrt. gyá-
li központi raktárának működését.

 – Sok pozitív élményt szereztem 
a gyárlátogatások során. Nem gon-
doltam volna, hogy ennyire köz-
vetlenek lesznek velünk, és hogy 
ennyire nyitottan válaszolnak a kér-
déseinkre. Erről biztosan fogok írni 
a portfóliómban – számolt be Papp 
Enikő 12.b osztályos tanuló az él-
ményeiről. 

Remélem, ez a tendencia folyta-
tódni fog, és minél több diák jut el 
termelő üzemekbe, hogy testkö-
zelből ismerje meg a mu nkaerő-
piacot. Ez nagyban segíteni fog 
bennünket abban, hogy hol sze-
retnénk majd a jövőben dolgozni.

Juhász Attila (12. b osztályos 
tanuló, médiacsoport 

diákvezetője)

Kibővült és megújult a Kosz-
ta József Múzeum „Petőfi Arcai” 
című eszmetörténeti és fotóki-
állítása, melyet november 16-
án mutattak be a látogatóknak, 
Lantos Imre, a tárlat egyik kurá-
tora és Móra József önkormány-
zati képviselő gondolataival. Az 

időszaki tárlat számos új fény-
képpel és dr. Csíky László – or-
vos, szobrász, Szentes díszpolgá-
ra – két Petőfi-szobrával egészült 
ki. A múzeum megköszönte a Csí-
ky családnak a lehetőséget, hogy 
a szobrokkal kiegészíthették a ki-
állítást.

Kinyíltak a kapuk a Zsoldosban

Borosos diákok testközelben az iparral

Megújult a „Petőfi arcai” 
kiállítás
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Halupa Eszter

Tavaly indította el a kor-
mány a köznevelés digitalizá-
cióját, ami idén is folytatódik. 
November 16-án a Horváth Mi-
hály Gimnáziumban tartott saj-
tótájékoztatót Farkas Sándor a 
7 – 10. évfolyamon tanuló diá-
koknak járó notebookok kiosz-
tásáról. 

– Szeretnénk elérni azt, hogy 
a digitális oktatás minél maga-
sabb színvonalra kerüljön. A fi-
atalok, tanulók így hamarabb el 
tudják sajátítani az új világ sajá-
tosságait – magyarázta a térség 

országgyűlési képviselője, AM 
miniszterhelyettes. Hozzátette, 

mindennek alapfeltétele a meg-
felelő eszközök használata, nem-

csak az iskolapadokban, hanem 
otthon is. A KRÉTA-rendszerben 
lehetett az eszközökre regisztrál-
ni, eddig 1462 településen, 2572 
iskolában és 3000 feladatellátási 
helyen osztottak ki notebooko-
kat 5-12. évfolyamos tanulóknak. 
A „notebook-osztással” a csalá-
dok terheit kívánják csökkente-
ni, anyagi helyzetüket javítani. 
Az eszközök Szentesre is eljutot-
tak, a HMG 134 darab hordozha-
tó számítógépet kapott. Jelenleg 
az eszközök átadása zajlik, ame-
lyeket a szülők, gondviselők ve-
hetnek át. 

Gyergyai-Szabó Mariann

E heti összeállításunkban a 
megkésett beszédfejlődés oka-
it, a megelőzés lehetőségeit és 
a terápia módszereit mutatjuk 
be a Csongrád-Csanád Várme-
gyei Pedagógia Szakszolgálat 
Szentesi Tagintézményének 
gyógypedagógusa segítsé-
gével. Borbás Gabriella több 
mint húsz éves logopéduspá-
lyája tapasztalatait osztja meg 
olvasóinkkal.

– Mi kell ahhoz, hogy a beszéd-
fejlődés a normál mederben ha-
ladjon? 

– Először is megfelelően műkö-
dő érzékszervekre van szükség, 
vagyis a gyermeknek jól kell lát-
nia, hallania; az értelmi képessé-
geinek és a mozgásának is meg-
felelően kell fejlődnie, ill. olyan 
beszélő környezetre van szükség, 
akitől megfelelő nyelvi mintát lát 
és hall. Emellett fontos, hogy el-
kerüljük azokat a rossz szoká-
sokat, amikkel hátráltathatjuk a 
gyermek fejlődését.

– Mit ért ezalatt?
– Elsőként a cumit említe-

ném. Azt javaslom, legfeljebb 
egy-másfél éves korig tartson a 
cumisüveges táplálás, játszócu-
mit is csak ennyi idős korig kap-
jon a gyermek, mert a fogazat-
ban épp úgy maradandó károkat 
okozhat, mint a beszédfejlődés-
ben, ezért az a legjobb, ha egy-
általán nem cumizik a gyermek.

– Melyek a beszédfejlődés állo-
másai?

– Amikor egy kisgyerek beszél-
ni tanul, fontos az is, hogy értse, 
mit mondanak neki. A beszéd-
produkció első állomása a ga-
gyogás. A babák 2-4 hónaposan 

elkezdik gyakorolni a hangadást, 
ösztönösen játszanak a beszéd-
szerveikkel, majd 5-7 hónapos 
kor körül elkezdik utánozni az 
anyanyelvükben is meglévő han-
gokat. Ha kap visszajelzést arra, 
amit produkál, pl. megismétel-
jük, amit csinál, akkor megjegyzi 
a hangsort, és egyre többet fog-
ja mondani. 

A beszéd nagy része utánzásra 
épül, tehát az a gyerek fog szé-
pen beszélni, akihez szépen be-
szélnek. Emellett fontos, hogy 
jelen legyen az, aki beszél. Nem 
jó, ha a gyerek TV-t, tabletet, te-
lefont néz. Ez nem hasonlítható 
ahhoz, amikor egy anyuka beszél, 
énekel, reagál a gyerek igényeire. 

A dajkanyelv, vagyis az, ahogy 
a szülők beszélnek a gyerekkel, a 

beszédfejlődés fontos állomása. 
Erre jellemző, hogy lassabban be-
szélünk, elismételjük a mondatot, 
olyan szavakat használunk, amit 
ő is megért, több hangutánzó-
szót alkalmazunk. 

Egy-másfél éves kor között a 
gyerekek kimondják az első sza-
vaikat. Normál esetben más-
fél-két éves kor körül történik 
egyfajta szókincsrobbanás, két 
éves korukra pedig már két-há-
rom szavas mondatokban be-
szélnek. 

– Mi számít megkésett beszéd-
fejlődésnek?

– Az, ha a gyermek kétéve-
sen nem használ legalább ötven 
szót. Ennek hátterében több té-
nyező is állhat. Okozhatja időbe-
li késés, a fiúknál például ez picit 
később indul; de az elsőhöz ké-
pest a második, harmadik gyerek 
is kicsit később kezdhet el szava-
kat használni. 

Fontos, hogy a szülők ne ijed-
jenek meg, ha pont nincs meg az 
ötven szó, amikor a védőnő rákér-
dez erre a kétéves tanácsadáson. 
Az már jó, ha a gyermek érti, amit 
kérünk. Ha viszont nem néz a sze-
münkbe, nem akarja mindenáron 
megértetni magát, esetleg nem 
reagál vagy véletlenszerűen vá-
laszol helyesen, érdemes szak-

embert felkeresni. Ha elhúzódó, 
kikezeletlen fülgyulladásokkal 
küzd a gyermek vagy megna-
gyobbodott az orrmandulája, az 
is okozhat késést a beszéd meg-
indulásában. Az is elképzelhető, 
hogy nem hallja, amit mondunk 
neki. A szülőknek azt tanácsol-
nám, ne nyugodjanak bele, ha 
„szelektív” a gyerek hallása, min-
denféleképpen járjanak ennek 
utána. 

– Mi rekesztheti meg a beszéd-
fejlődést?

– Ha az okoseszközöket túl ko-
rán adjuk a gyermek kezébe. Ez 
ugyanis pont a mintaátadást hi-
úsítja meg és azt, hogy a beszéd, 
a kommunikáció kétirányú lehes-
sen. A dajkanyelvvel ellentétben 
a kütyük nincsenek tekintettel 
arra, ki nézi és hallgatja őket.

– Milyen terápiát alkalmaznak 
megkésett beszédfejlődés esetén? 

– Ha abszolút nem beszél a 
gyermek, sokszor TSMT-tornát ja-
vaslunk, mellette pedig beszéd-
indító terápiát. Itt a cél, hogy 
játékos formában felkeltsük a be-
szédkedvet. Ha beindulnak a sza-
vak, szókincsfejlesztés történik, 
ill. ügyesítjük az ajak- és nyelv-
mozgást. Ha szükséges, megta-
nítjuk hallani, figyelni a gyerme-
ket. 

Elindult a notebookok kiosztása a HMG-ben

Lámpás - Megkésett beszédfejlődés

A három év alatti nem óvo-
dás gyermekek szülei részé-
re Borbás Gabriella minden 
kedden 14-15 óra között lo-
gopédiai tanácsadást tart a 
szakszolgálatban. Ha a szü-
lő bizonytalan, itt segítséget 
kap. Bejelentkezés nem szük-
séges. 

Mi a helyzet a korai idegennyelv-tanulással?
Ha nem beszélik a családban az idegen nyelvet, semmiről sem 

marad le a gyermek, ha csak a kisiskolás kor elején kezd nyelvet 
tanulni. Fontosabb, hogy az anyanyelvén jól beszéljen. Ha a szü-
lők mégis ragaszkodnak a korai idegennyelv-tanuláshoz, figyelje-
nek arra, hogy azt olyan személytől tanulja a kisgyermek, aki anya-
nyelvi szinten beszéli a nyelvet! A legszerencsésebb, ha az idegen 
nyelvet is úgy tanuljuk, mint az anyanyelvünket, vagyis hallás út-
ján, ének, mondóka, helyes mintát adó személy segítségével.
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A HK-Ceram a megalakulá-
sa óta folyamatosan kereste az 
ügyfelei számára legjobb meg-
oldásokat és legoptimálisabb 
termékeket a tűzálló kerámiá-
ból készült áruk gyártásánál. A 
cég mindig is a minőség és a ha-
tékonyság legmagasabb szinten 
tartását tartja szem előtt. Az el-
múlt közel két évtized bizonyí-
totta, hogy ez a hozzáállás és 
tudásuk karbantartása, fejlesz-
tése hosszú távon meghozza a 
sikereket. Sebők-Papp Imrével, 
a cég vezetőjével beszélgettünk 
az idei év kihívásairól, fejleszté-
si lehetőségekről és a Rotaryban 
vállalt ifjúsági tevékenységéről. 

– „A HK-Ceram Kft. modern üzle-
ti és termelési kihívásokhoz való al-
kalmazkodását segítő fejlesztések 
megvalósítása” és a „Nagy hőlökés-
állóságú égetési segédeszköz ter-
mékcsalád és gyártástechnológia 
kutatás-fejlesztése” című pályáza-
tának nyitó rendezvényét tartották 
még tavaly júniusban. Hogy halad 
a pályázat, milyen fejlesztéseket ter-
vez a cég a jövőben? 

– A kutatásfejlesztési pályáza-
tunk három éves program, amely-
ben a Szegedi Tudományegye-
temmel dolgozunk együtt az 
anyagfejlesztésen. Eddig másfél év 
telt el, még korai az eredményekről 
beszélni. Annyit azért elárulhatok, 
hogy a fejlesztési célokat, amelye-
ket kitűztünk magunk elé, el fog-
juk érni. Azonban még számtalan 
feladat áll előttünk. A másik pályá-
zat beruházáshoz kapcsolódik, fel-
tételesen visszatérítendő projekt. 
Ennek kapcsán például elektromos 
kemencét telepítettünk, valamint 
a napelemparkot bővítettük. Há-
rom évvel ezelőtt 300 kW-os nap-
elemparkot létesítettünk az egyik 
gyártócsarnok tetejére, amely 400 

kW-os parkkal bővült a másik gyár-
tócsarnok tetején. Ennek a beüze-
melésén dolgozunk. Fő feladat a 
termelt áram felhasználása. Azo-
kon a napokon termelt energiát is 
hasznosítani kívánjuk, amely ak-
kor keletkezik, amikor nem megy 
a gyár. 

– Ez jelenleg hogyan lehetséges? 
– A megtermelt energia legna-

gyobb felhasználói az elektromos 
kemencék. Az indításukat, a mun-
kaszervezésünket úgy kell megol-
danunk, hogy akkor mindig üze-
meljenek a kemencék, amikor süt 
a nap. Ez nem egyszerű. Egy pél-
dával szemléltetem: a kemence 
automata rendszerben működik, 
amelynek indítása ideális eset-
ben hajnal háromkor történik, így 
tudunk a megtermelt energiából 
a legtöbbet felhasználni a felfű-
tési fázishoz. A ciklusidő 48 órás, 
így két nap múlva hajnalban kerül 
olyan állapotba, hogy újra lehes-
sen indítani. Ehhez a kemenceko-
csikat is cserélni kellene hajnal há-
romkor. Éjszaka pedig senkit nem 
fogunk behívni emiatt. Tehát a fel-
adatunk a ciklus és technológiai 
idők újraszervezése azért, hogy a 

termelt energiát teljes egészében 
fel tudjuk használni. Jövő tavaszra 
az ezzel kapcsolatos finomításokat 
elvégezzük. 

– Ez az út vezet a környezetterhe-
lés csökkentése felé? 

– Igen, emiatt több elektromos 
kemencét szereztünk be. A főte-
vékenységünk teljes egészében 
gázüzemű kemencékben történt, 
földgáz égetésével készültek a ke-
rámiák. Az új kor az elektromos ke-
mencék irányába halad, ez azt is je-
lenti, hogy a következő 15 évben a 
technológiánkat át kell állítanunk 
elektromos üzeműre. Az előbb em-
lített folyamatok ennek az első lé-
pései. 

– Reális célnak látja a megvaló-
sítást? 

– Inkább azt mondanám, hogy 
büszke cél. Nyilvánvalóan számos 
technológiai, műszaki akadállyal is 
szembe kell néznünk. Gondoljunk 
csak arra, hogy pillanatnyilag az 
energia tárolása nem igazán meg-
oldott. Várjuk, hogy mi lesz az az 
elérhető árú műszaki megoldás, 
ami mindezt tudja biztosítani. A 
naperőmű esetében a problémát 
az jelenti, hogy éjszaka abszolút 
nem termel. Viszont, amint elindí-
tok egy égetési ciklust, az nem kivi-
telezhető, hogy csak akkor dolgoz-
zon, ha süt a nap, és amint jön egy 
felhő, leáll. Viszont a jelenlegi meg-
oldás sem tartható, ugyanis, ha 
maradok a felhő példájánál, akkor 
több energiát veszek le a hálózat-
ból, ami vagy bírja, vagy nem. Je-
lenleg is országos téma a hálózat-
fejlesztés. Ahhoz, hogy a megújuló 
energiafelhasználás terén mi is to-
vább tudjunk lépni további nape-

Büszke célt tűzött ki a         
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lempark telepítésével, a műszaki 
kérdéseket is meg kell oldanunk. 

– Hogyan alakult idén a rendelés-
állomány? 

– Nem állunk olyan jól, mint 
ahogy megszokhattuk az elő-
ző években. Az első félév hozta a 
megszokott, kedvező forgalmat, 
viszont az év második felében a 
gazdaság megingott, a vevőink 
részéről is bizonytalanságot ta-
pasztaltunk. Az európai országok-
ban is hasonló a helyzet, mint Ma-
gyarországon. Emiatt a rendelések 
sokkal nehezebben, lassabban ér-
keznek. Az építőipari aktivitás visz-
szaesett, amely sajnos egész Euró-
pára jellemző. 

– Hogyan lehet ezt jól lereagálni? 
– Azt tapasztaljuk, hogy újra 

kialakult egy árharc, ami az elő-
ző években kevésbé volt jellem-
ző, hiszen sok munka volt a pia-
con. A takarékoskodás időszakát 
éljük, az árak várhatóan szinten 
maradnak, a mi piacunkon is ez 
látszik. A legfontosabb számunk-
ra is a hatékonyság, és termelé-
kenységnövelés. Emellett fontos 
szerepet kapott a takarékoskodás, 
az anyagvesztések csökkentése, 
az energiafelhasználással való ta-
karékos bánásmód. A termékeink 
96 százaléka külföldre kerül, eu-
rópai és azon kívüli országokba 
egyaránt. Az idén megerősödő fo-
rint számunkra nem épp örömte-

li, mert árfolyamveszteséget okoz. 
A költségeink fele euró, fele forint 
alapú. Amihez biztosan hozzá kell 
nyúlnunk, azok a bérek, jövőre is 
lesz emelés. 

– Hogy látja, mikorra várható po-
zitív változás a gazdaságélénkülés-
ben? 

– Általánosan ismert, hogy Ma-
gyarországon az építőipar vissza-
esett, de sajnos ez egész Európá-
ra jellemző. Azt gondolom, hogy a 
jövő év második felében már érzé-
kelhető lesz a pozitív változás, ezt 
mind folyamatok alakítják. A ha-
talmas fellendülés után, a Covid 
alatt mindenki felújított, felérté-
kelődött az energiatakarékosság, 
a kert, a családi ház. Közben épít-
keztek, majd optimizmus követte 
a világjárványt. A fellendüléshez 
nem volt elég áru, ami nagyban 
befolyásolta az inflációt. Amikor 

jött a kijózanodás pillanata, hogy 
mi mennyibe kerül, visszaesést ta-
pasztalhattunk. 

–  Melyik piac visszaesését érezték 
meg leginkább? 

– A német piacunk visszaesé-
sét, viszont ez lesz az is, amely a 
leggyorsabban megerősödik. A 
francia, angol, balkán piac inkább 
stagnál, vagy enyhén esett visz-
sza. Németországban növeked-
tek nagyobb mértékben a költsé-
gek, amely két dologra vezethetők 
vissza. Az egyik az infláció, a má-
sik a műszaki követelmények nö-
vekedése, amely a szigetelést, a 
megújuló energiaforrást, a klíma-
változással szembeni védekezést 
jelenti, amelyek mind megjelentek 
az építésügyi előírásokban, szabá-
lyokban. Ez pedig pénzbe kerül. 
Folyamatosan jelennek meg az új 
támogatási rendszerek, amelyek 

segítik a beruházásokat, és várha-
tóan kedveznek a trendnek. 

– Évtizedek óta a Rotary Hódme-
zővásárhely tagja, szívügye a csere-
diák mozgalom. Mesélne erről? 

– Két évtizede vagyok a Ro-
tary Hódmezővásárhely tagja, a 
Nemzetközi Diákcsere Program 
az egyik legnépszerűbb progra-
munk. Az ifjúsági csereprogram-
mal pedig bő tíz éve foglalkozunk 
a feleségemmel közösen. Három-
féle csereprogramra nyílik lehető-
ség: a nyári, jellemzően kéthetes 
tábor, leginkább európai orszá-
gokban. A másik rövidutas prog-
ram, a nyári szünet alatti cserét je-
lent család-család között, ahol a 
diák 10-11 hetet tölt. Latin-Ameri-
kától Dél -Afrikán át, egészen Taj-
vanig is eljuthatnak, hogy csak né-
hányat említsek. A legnépszerűbb 
és legismertebb az egész tan-
éves program. A gyerekek vissza-
térve mindig elmesélik élménye-
iket a Rotary találkozóinkon. Egy 
év hosszú idő, de azt gondolom, 
nagyon hasznos a nyelv, a kultúra, 
a nyitottság, a baráti kapcsolatok 
kiépítése szempontjából is. Az is-
kolákban hasonló korú gyerekek-
kel töltenek időt, akikkel jó kap-
csolatot tudnak kiépíteni. A világ 
számos országában rendelkezünk 
Rotary kapcsolatokkal, és fantasz-
tikus lehetőségnek tartom a prog-
ramot.                                 (x)

KarácsonyiKarácsonyi
nyereményjátéknyereményjáték
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nyereményekért. nyereményekért. 
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Palicska Irén

Születésnapra volt hivatalos 
szerkesztőségünk. Fennállásá-
nak 15. évfordulóját ünnepel-
te a Dr. Sipos Ferenc Parkerdő 
Otthon. Visszaemlékezésekkel, 
a Parkerdő TV jubileumi adásá-
val, sok-sok érzelemmel és két 
tortával ünnepelték a jeles ese-
ményt a lakók, a dolgozók és a 
meghívott vendégek. 

Elsőként Agócs Lászlóné, a Szo-
ciális és Egészségügyi Bizottság 
elnöke mondott ünnepi köszön-
tőt, és átadta Szabó Zoltán Fe-
renc polgármester üdvözletét. 
– 15 évvel ezelőtt is itt álltam, a 
„parkerdő otthon nagymamá-
jaként”. Amikor 2004-ben felhí-
vott Szirbik Imre polgármester 
úr, hogy létre kellene hozni egy 
szociális otthont, nem is tudtuk, 
hogyan kezdjünk hozzá a meg-
valósításhoz – idézte fel a kezde-
teket a képviselő. Elmondta, elő-
ször határozat született az idősek 
integrált otthonáról, majd össze-
gyűjtötték a tapasztalatokat, de 
akkor nem sikerült a pályázatuk. 
2005-ben 150 férőhelyet tervez-
tek be, és elkészült a megvaló-
síthatósági tanulmány. – 2005 
szeptemberében értesítést kap-
tunk, hogy amennyiben decem-
ber 15-ig beadjuk a jogerős építé-
si engedélyt, azt jövő februárban 
tudja tárgyalni a Parlament. Azt 
mondták, nem lehet jogerős épí-
tési tervet ennyi idő alatt elkészí-
teni, de Juhász Márta főépítész 
minden követ megmozgatott 
– fogalmazott Agócs Lászlóné. 
2006. február 13-án a Parlament 
megszavazta az 1,1 milliárd forin-
tos beruházást, melynek 85 szá-
zalékát az állam, 15 százalékát a 
város biztosította. 2006 júniusá-
ban a kiviteli tervek is elkészül-
tek, a közbeszerzést a hódmező-

vásárhelyi Bordrogi Bau nyerte, 
és sok szentesi vállalkozó is részt 
vett az építkezésben. Az alapkő-
letételt követően egyik hétről a 
másikra fejlődött ez a csoda. Ere-
detileg sárga színt kapott volna 
az épület, de végül 27-féle színt 
festettek fel, idézte fel az építke-
zés pillanatait a bizottság elnöke. 
2008-ban lakókkal népesült be az 
intézmény, amit 2016-ig Bolyán-
né Szamosközi Gabriella vezetett, 
és ahol 54 főt foglalkoztattak. A 
100 férőhelyes, plusz 50 nappali 
ellátást biztosító otthont később, 
az igények alakulásának hatásá-
ra bővítették, 132-re emelték a 
bentlakásos férőhelyek számát, 
ezzel a város szociális hálója tel-
jessé vált, hangsúlyozta a képvi-
selő. – Sokan 2008 óta kitartanak, 
felbecsülhetetlen munkával vi-
szik tovább, és működtetik, a ne-
héz körülmények között helytáll-
nak – mondta Agócs Lászlóné. 

Beszéde végén egyperces 
néma felállással emlékeztek meg 
a korábbi igazgatóról, a tavaly 
decemberben elhunyt Bolyánné 
Szamosközi Gabrielláról.  

Ezután az ünnepi műsor a Jö-
vőnkért Néptáncegyüttes nyi-
tótáncával kezdődött, melyben 
Bagi Ferenc néptáncpedagógus 
tanítványai léptek fel. 

A produkció után Dányiné 
Nagy Andrea intézményvezető 

felidézte a tervezéssel és az épít-
kezéssel kapcsolatos eseménye-
ket. – Hatalmas munka volt. Há-
lásak vagyunk a megvalósításban 
résztvevőknek – mondta, és Sza-
bó Magda soraival köszöntötte a 
nyitás időpontjától az ellátásban 
tevékenykedő kollégáit és a kez-
detektől a Dr. Sipos Ferenc Par-
kerdő Otthonban élő lakókat.

A következő percekben Ba-
ráth Borbála, a HMG 12.G osz-
tályos tanulója Aranyosi Ervin: 
Ápolók napjára című versével 
köszöntötte a dolgozókat. Befe-
jezésként a munkatársak és lakók 
közös produkciója következett, a 
már hagyományos ünnepi ze-
nés-táncos műsor: a Parkerdő TV 
jubileumi adása. Itt felelevenítet-
ték az otthon színes, mozgalmas 
életét, a születésnapokat, névna-
pokat, vetélkedőket, csapatjáté-
kokat. Megtudtuk, hogy a városi 
rendezvényeken is mindig részt 
vesznek, a lecsófesztiválon bo-
szorkánynak öltöztek. Az otthon-
ban boszorkánykonyha működik, 

ahol folyamatosan tüsténkednek, 
a rendezvényekre sütnek-főznek, 
születésnapi torták, sütemények 
készülnek. A gondozottak gyak-
ran megmutatják magukat a Ki 
mit tud?-okon, a Parkcsillag ve-
télkedőkön, ahová a társintézmé-
nyek lakóit is meghívják. – Az idő-
sek napja az az ünnep, ami igazán 
a miénk! – hangzott el a műsor-
ban. Minden rendezvényt a dol-
gozók tánca koronáz meg, nem 
volt ez másként most sem. Végül 
megérkezett a két torta is. Boldog 
születésnapot, parkerdő otthon! 

Az első munkatárs és az 
első lakók 

Az évforduló Fazekas Edit szo-
ciális munkatárs számára is lehe-
tőséget teremtett a visszatekin-
tésre. – Kavarognak az érzelmek 
bennem és a kollégáimban is. 15 
évvel ezelőtt én is az elsők között 
kezdtem a munkát. Az előkészí-
tésben is részt vettünk, segítet-
tük a beilleszkedést, beindítottuk 
a foglalkozásokat, és már az első 
hónapban nyitóműsorral készül-
tünk. Kiss Andrea kolléganőm – 
aki egyébként táncoktató – volt 
a segítségünkre ebben. Azt köve-
tően nagyon sok élményben volt 
részünk a lakókkal. Négyen va-
gyunk, akik a beköltözéssel kap-
csolatos ügyeket intézzük, a mi 
irodánkba futnak be a kérelmek, 
elbíráljuk a jogosultságot, megis-
merkedünk a leendő lakóinkkal. 
Felmérjük, hol tudjuk őket elhe-
lyezni, milyen igényeik, betegsé-
geik vannak – tudtuk meg Edittől. 
Egyik motorja és „arca” a rendezvé-

Tizenöt éves a Dr. Sipos Ferenc Parkerdő Otthon 

15 éve az otthon lakói: Kajtár Sándor, Lámi Györgyi, Mészáros 
Andrásné, Papp József, Papp Józsefné, Papp Mária, Tóthné Bera 
Györgyi, Vinczéné Fövényesi Edit

15 éve az otthon dolgozói: Balogh Gabriella, Balogh István, 
Bujdosó Jánosné, Dékány Erika, Fazekas Edit, Hajdú Krisztina, Ka-
ziné Pótári Krisztina, Kárpátiné Fehér Julianna, Kiss Andrea, Ko-
csis Anikó, Lénárt István, Mihály Gáborné, Székely Antalné, Szé-
kely Gyuláné, Vassné Tóth Éva
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nyeknek, mint konferanszié. – 27 
éve vagyok a pályán, megszoktam 
a szereplést. Már azon gondolko-
dunk, milyen műsorral rukkoljunk 
elő karácsonyra – mondta. 

Papp József és felesége, Edit az 
elsők között költöztek be az ott-
honba. Lapunknak elárulták, hogy 
Nagymágocson laktak, de rosszak 
voltak a körülmények. – Fazekas 

Editke jött át felmérni az igényeket, 
és megkértük, hogy minket is ve-
gyenek fel. Jól érezzük itt magun-
kat, én sportolok, reggelente tibeti 
jógagyakorlatokat végzek egyedül 

a szobában, segítek a konyhán, a 
takarításban, az ápolónőknek. A 
jó időben pedig a feleségemmel 
együtt minden nap elsétálunk a 
ligetig – mesélte elérzékenyülve. 

Élet az otthonban
Dányiné Nagy Andrea intéz-

ményvezető egy korábbi inter-
júban mesélt lapunknak az ott-
hon működéséről és életéről. 

– A 15 éves intézmény jelen-
tős szakmai múlttal rendelkezik, 
folyamatosan 100 százalékos ki-
használtsággal működik. Az idős 
emberek ellátása az egyik legré-
gebbi eleme a társadalmi gon-
doskodásnak. A kor előrehalad-
tával az ember egészségi- és 
lelkiállapota romlik. Ez a válto-

zás mindenkinél jelentkezik, de 
mindenkinél más és más. Emi-
att lesz egyre nagyobb szükség 
arra, hogy segítséget nyújtsunk 
a rászoruló embereknek. A Dr. Si-
pos Ferenc Parkerdő Otthon ki-
emelkedő szerepet vállal az idő-
sgondozásban, Szentesen. 132 
férőhelyünk van, de kértük az in-
tézmény fejlesztését, bővítését, 
mert a jelenlegi épület együttes 
több személyt már nem tud be-
fogadni. A város képviselő-tes-
tülete támogatta az elképze-

lést. Megfelelő pályázati kiírás 
esetén helyet biztosít, és erre 
területeket jelölt ki. Nagyon ke-
vés pályázati lehetőség van, de 
a várólistánk generálja, hogy 
további megoldásokat keres-
sünk a férőhelybővítésre. Több 
mint százan várnak elhelyezés-
re, és éves viszonylatban 20-25 
főt tudunk felvenni.  A lakóink 
ellátását komplex gondozás ke-
retében valósítjuk meg. Külön 
hangsúlyt helyezünk arra, hogy 
az önállóságukat megőrizzék. A 

szükségleteik kielégítése mellett 
fontos, hogy ellátottjainkat sze-
retettel és megbecsüléssel segít-
sük a mindennapokban. A szoci-
ális munkában alapelv az emberi 
méltóság tiszteletben tartása. A 
jelenlegi intézmény-struktúrá-
ban a célszerűség és az észsze-
rűség mentén végezzük a fel-
adatainkat. Célunk, hogy a helyi 
lehetőségeink maximális kihasz-
nálásával családias jellegű, szín-
vonalas ellátást biztosítsunk a 
ránk bízott időseknek. 
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Hétfő Kedd Szerda Csütörtök Péntek
Frankfurti leves , 

Paradicsomos-húsos penne, 
alma

Zellerkrémleves, 
Lecsós sertésragu, 

tarhonya köret

Burgonyagombóc-leves, 
Sertéssült,  

vegyes gyümölcsmártás

Babgulyás, 
Sajtos  nudli

Csontleves, 
Gombás csirkemellfilé,  

tészta köret, 
csemege uborka

Központi KonyhaKözponti Konyha előfizetéses menüje

A rendelést személyesen a megelőző héten pénteken 8:00-13:00 óráig lehet leadni a Központi Konyha irodájában.  Allergiás, diétás menükről tájékoztatást kérhetnek telefonon a 63/560-470 telefonszámon.

A menü 

1480 Ft

Előző keresztrejtvényünk 
helyes megfejtése: „Teljes bi-
zonyosságban élni unalmas”. 
A  2 főre szóló belépőt Stern-

né Fejér Márta nyerte. Gra-

tulálunk!  Ezen keresztrejtvé-
nyünk helyes megfejtői között 
öt darab Mikulás-csomagot sor-

solunk az Éden Édességüzlet 
jóvoltából. Megfejtéseiket te-
lefonszám feltüntetésével küld-
jék el szerkesztőségünk posta-

címére (Petőfi u. 1.), vagy a 
szentesielet@gmail.com inter-
netes címre  2023. november 

29. szerda délig.

Nyerjen a Szentesi Élettel!
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KELET

NŐI NÉV A K Z
RONGYBABA gyűjtemény eladó, 

darabonként is. Telefon:30/4499251

SZENTESEN a központban 113 
m2-es, belső kétszintes 5 szobás, galé-
riás, dupla komfortos lakás eladó. Ára: 
37 millió Ft. Telefon: 30/374-0990, 
70/408-1579

CÉKLARÉPA kapható Szentesen. 
Telefon: 30/5318923

KÉT darab 150x150-es üvegfal in-
gyen elvihető. Telefon: 30/975-4796

NAPRAFORGÓ ocsú eladó. Szeder 
I. u. 16. Telefon: 30/424-2595

SÖVÉNYEK nyírása. Telefon: 
30/913-5560

ZÖLDHULLADÉKÁT elszállítom. 
Telefon: 30/913-5560

CAMPING kerékpár, 150 cm-es új 
fehér zománcos fürdőkád, RADIAN 
gázkazán, fém tetőcserép hajlító, leszo-
rító készülék, 120 literes műanyag sze-
meteskuka eladó. Telefon: 30/948-7134

 APPONYI téren vagy környékén 
1. emeleti 1-1,5 szobás lakást vennék. 
Telefon: 30/714-1273

ELADÓ Szentesen a Felsőpárton 2 
szobás téglaépítésű családi ház. Telefon: 
30/250-8278, 30/853-6718

GRUNDFOS UP25-60 keringető 
szivattyúk eladók 7000 Ft/db. Telefon: 
30/518-8554

ZÖLDTERÜLET kezelést és fű-
nyírást vállalok számlaképesen. Tele-
fon: 30/913-5560

KÉKFRANKOS fajta minőségi bor-
szőlő eladó pálinkának vagy bornak 
190Ft/kg-ért Bokrosról,darálva 200Ft/
kg. Telefon: 70/591-7892.

APPONYI téri 1 szobás 3. emeleti 
lakás eladó, vagy csere is érdekel első 
emeleti 1-1,5 szobás lakásra. Kertváros 
kizárva. Ha van lift emelet nem aka-

dály. Telefon: 30/714-1273
NŐI kerékpár és régi könyvek el-

adók, 25.000 Ft. Érdeklődni, Szentes, 
Petőfi S. u. 16. 18 óra után.

KISBÁLÁS szalma eladó. Tele-
fon:70/626-1629

100 l fagyasztó láda, mini sütő gril-
lező is, meleg levegős fritőz újak eladók 
20.000 Ft/db. Telefon:30/992-2279

ALIG használt Yama 6 csónakmotor 
Rakéta műanyag testtel eladó 270.000 
Ft. Telefon: 63/311610, 30/9037021

HÍVJON minket az a szentesi, akár 
tanyán élő idős néni, bácsi aki megbíz-
ható gondviselőt keres. Gazdálkodni 
szerető család vagyunk.0630/595-8476

HIRDESSEN INGYEN!
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Domonkosfa pár száz lelkes, többségében magyarok által la-
kott település Szlovéniában, közel a határhoz. A falu fölötti dom-
bon áll a 13. századi Szent Márton templom, mellette a régi teme-
tő. Itt figyelt fel egy kiránduló a magányosan álló szép faragású 
kopjafára. A rajta szereplő névre rákeresve azt a II. világhábo-
rú szentesi áldozatainak 2001-ben a Mozaikon közzétett névso-
rában találta meg.

Ezt követően kaptam tőle egy 
kedves levelet, benne képek-
kel és a kérdéssel: ki volt dr. Bódi 
Béla, akinek társaival együtt ott 
és így állítottak emléket? Be kel-
lett valljam, hogy nem tudom 
- persze a dolog nem hagyott 
nyugodni. A kutakodás első ered-
ménye szerint a gimnáziumban 
tanított - és innentől fokról-fok-
ra bomlottak ki egy sokoldalú ta-
nárember tragikus végű pályájá-
nak a részletei...

Bódi Béla 1908. április 17-én 
született Szolnokon, római kato-
likus családban. Szülei Bódi Béla 
és Gotsch Irma voltak. Alapfo-
kú iskolái után a Budapest II. ke-
rületi Királyi Egyetemi Katolikus 
Főgimnáziumban tanult tovább, 
1926-ban érettségizett. Ezt köve-
tően a Budapesti Királyi Magyar 
Pázmány Péter Tudományegye-
temen  bölcsészhallgató, ahol 
1930-ban természetrajz-földrajz 
szakos tanári oklevelet szerzett. 

Az 1930/31 tanévben gyakorló 

tanár-jelöltként a II. kerületi Toldy 
Ferenc Állami Főreáliskolában ta-
nított, majd négy éven keresztül 
mint állástalan diplomás - akko-
ri szóhasználattal ÁDOB-os - kü-
lönféle budapesti középiskolá-
ban vezette kirendelt tanárként 
a rendkívüli tárgynak számító ter-
mészetrajzi gyakorlatokat. 1935-
től két tanéven át Dr. Bajusz 
Györgyné Kossányi Edit Nyilvá-
nos Jogú Leánylíceumának óra-
adó tanára lett.    

1937-ben pályázott Szentesre 
a Magyar Királyi Állami Horváth 
Mihály Gimnáziumba a nyuga-
lomba vonult Kovács Tibor he-
lyére. Az első tanévben a ter-
mészetrajz és a földrajz-néprajz 
tárgyak óraadó helyettes tanára 
lett. Tárgyai mellett  filozófiát ta-
nított a VIII. osztályban és ásvány-
tani gyakorlatokat tartott a téma 
iránt érdeklődő felsőbb éves ta-
nulónak. Gyakran vitte tanul-
mányi kirándulásra diákjait a vá-
rosba és környékére, amelyeken 

gyarapíthatták ismereteiket.
Már a felsőfokú tanulmányai 

során is mélyrehatóan foglalkoz-
tatta az ásványtan tudománya, és 
az elkövetkező évek alatt a téma 
elismert szakértője lett. A Földta-
ni Közlöny 1938-as évfolyamában 

A budapestkörnyéki harmadko-
ri kavicsok kőzettani vizsgálata, 
különös tekintettel a levantei ka-
vicsképződményekre címmel je-
lent meg doktori értekezése, me-
lyet 1939-ben védett meg.

Az 1939/40-es tanévben az I. 
B) osztályfőnöke lett. Ennek az 
osztálynak a tanulója volt mások 
mellett Eszes István, a későbbi 
köztiszteletben álló orvos, illetve 
Kádár József és Tóth István, akikre 
mint labdarúgókra és sportszer-
vezőkre emlékezhetünk.

1940. január 1-jén nevezték ki 
rendes tanárnak. A Gimnáziumi 
Évkönyvekben keresgélve kide-
rült, hogy dr. Bódi Béla a tanítás 
mellett szerepet vállalt a Római 
katolikus énekkar és a Cserkész 
zenekar szakmai munkájában, 
1942-ben pedig Briher Istvántól 
átvette az Ifjúsági énekkar veze-
tését. Ugyanebben az évben az 
iskola díjnoka lett, a Segítő Egye-
sület közgyűlése pedig könyvtá-

rosnak választotta meg. 
1943-tól tanított a kétéves Női 

Kereskedelmi Szaktanfolyamon 
is - az arcképe a tablójukon, il-
letve a gimnázium ugyanekkor 
végzett növendékeinek tabló-
ján található meg. Mint emlékla-
pos tartalékos zászlós részt vett 
a leventék oktatásban is, a szen-
tesi csapat parancsnok-helyette-
se volt. Tehetségesen játszott vo-
nós hangszereken, így tagja lett a 
Szentesi Kultúregyesület Szimfo-
nikus Zenekarának.

A város kulturális életének ak-
tív résztvevője volt, rendszere-
sen szerepelt a különféle városi 
rendezvényeken. Hol az Ifjúsági 
énekkart vezényelte, hol alkalmi 
kamaraegyüttesekben muzsikált, 
de leggyakrabban mint az isko-
lán kívüli népművelő programok 
kedvelt előadóját említik a Szen-
tesi Napló korabeli tudósításai. 
Színes vetített képes előadásai 
változatos témájúak és igen nép-
szerűek voltak.

Az 1943/44-es tanévben a há-
ború szervezte át az iskolai mun-
kát. Novemberben kezdődött és 
áprilisban be is fejeződött a taní-
tás, több tanár katonai szolgála-
tot teljesített. Dr. Bódi Bélát 1944. 
május 20-án hívták be. A követ-
kező évkönyvben a katonaként 
hadifogságba került, vagy isme-
retlen helyen tartózkodó 10 ta-
nár egyike. 1947-ben a “Háború-
ban eltűnt” megjegyzés szerepel 
a neve mellett, az 1948-as Gim-
náziumi Évkönyv pedig arról tu-
dósít, hogy dr. Bódi Béla és Ko-
moróczy Miklós rendes tanárok 
1945. április 2-án a Domonkos-
fa községnél zajlott harcok során 
hősi halált haltak. Két nappal ké-
sőbb Magyarországon véget ért a 
háború. A szomorú hírt a Magyar 
Közlöny 1948. október 10-i száma 
erősíti meg hivatalosan a Szente-
si Járásbíróság jelentése alapján. 

Bódi tanár úr két hét híján lett 
volna 37 éves. Rövid életéből hét 
tevékeny évet töltött Szentesen - 
nem rajta múlt, hogy csak ennyit. 
A legidősebbek között talán van 
még, aki emlékszik rá, és akár azt 
is tudja, kik állították azt a szépen 
faragott kopjafát Domonkosfa te-
metőjében.

Tímár Ferenc
Fotók: Arató Csongor,  

Ráfi Dénes

Szentesiek egykor...

„Itt nyugszanak dr. Bódi Béla és társai...” - 
szentesi kopjafa Szlovéniában
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KOS Még nem késtél le sem-
miről, és nem maradtál le a 
nagy lehetőségekről. Ha bár-

ki mást mond, ne higgy neki, hiszen 
egyetlen utat sem zárnak le véglegesen, 
és ha mégis, akkor találhatsz új utakat.   

BIKA Biztatást kapsz, hogy ér-
demes meglépned valamit, 
amit már régóta tervezel. Ha 

te is ezt szeretnéd, akkor most van rá a 
legmegfelelőbb alkalom, ne késlekedj, 
mert a lehetőség gyorsan elszáll.

IKREK Nagy rajtad a nyo-
más, attól félsz, hogy lema-
radsz valamiről, vagy nem 

végzel időben egy feladattal. Ez egy jó 
lecke lehet, hogy máskor alaposabban 
átgondolva oszd majd be az idődet. 

RÁK Mindenki hibázik néha, 
és nagyon helyes, ha ebből ta-
nulni akarsz. De vigyázz, mert 
valaki könnyen megpróbál-

hatja arra használni ezt az alkalmat, hogy 
letörje az önbizalmadat. 

OROSZLÁN Készen állsz a 
változásra, amit régóta ter-
vezel, most a nagy alkalom 
is elérkezett. Eddig attól tar-

tottál, hogy rossz döntést hozhatsz, hogy 
nem állsz még készen, most azonban 
már biztos vagy magadban. 

SZŰZ  Végre mások is elisme-
rik, hogy mennyire fontos az, 
amit csinálsz, és hogy mennyi 
mindent tettél már le az asztal-
ra. Ez a visszajelzés számodra 

is sokat jelent, erőt ad ahhoz, hogy foly-
tasd az utadat. 

MÉRLEG A feladatokban és 
kihívásokban most nem ter-
het látsz, hanem érdekes, 

megoldásra váró problémákat, ezért sok-
kal nagyobb lendülettel és lelkesedéssel 
tudsz hozzájuk látni. 

SKORPIÓ Azt gondoltad, 
hogy könnyebben fog men-
ni valami, és most kicsit csa-
lódott vagy, amikor kiderül, 

hogy milyen sok buktató van még előtted. 
Ne hagyd, hogy ez elbizonytalanítson, hi-
szen jó úton jársz.

NYILAS Már meghoztál egy 
döntést, de most mégis elbi-
zonytalanodhatsz vele kap-

csolatban. Ha úgy érzed, hogy az a helyes 
megoldás, akkor még nem késő hátat for-
dítani, és másik utat keresni.

BAK A határvonalon táncolsz, 
és bár így mindkét oldal 
előnyeit élvezheted, azt is 

megkockáztatod, hogy átesel a pengeé-
len, és végleg elköteleződsz valamelyik 
irányba, pedig ezt nem szeretnéd.   

VÍZÖNTŐ Olyan célt tűztél ki 
magad elé, amit sokan lehetet-
lennek tartanak, eddig azon-
ban, jól haladsz, még az is lehet, 

hogy eléred, amit akartál. Sokan csodál-
koznak, te azonban a kezdetektől bíztál 
magadban. 

HALAK Ezen a héten jól hasz-
nálhatod a munkahelyi kap-
csolataidat arra, hogy más te-

rületeken is sikereket hozzanak. Alakíts 
egy kicsit a saját szerencséden.

HOROSZKÓP
Nov. 24 - Dec. 1.

szent
esi

szent
esiéle

télet

HETI MENÜ:
November 27 - December 1.

SZ
ER

D
A

A menü: Karfiolleves, 
 Karaj ropogós bundában, 

krumplifőzelékkel 
B menü: Májgaluskaleves 

 Káposztás kocka vagy Grízes tészta 
baracklekvárral

Desszert: Gesztenyepüré 

K
ED

D

A menü: Sertésbecsinált-leves 
 Bugaci aprópecsenye sült 

burgonyával 
B menü: Sütőtökkrémleves 

palacsintametélttel, 
Mexikói csirkefalatok currys rizzsel

Desszert: Csíkos palacsinta

H
ÉT

FŐ

A menü: Meleg gyümölcsleves 
 Bolognai spagetti 

B menü: Vásárhelyi libaleves 
Grill csirkecomb burgonyapürével

Desszert: Karamellkrémes 
csokitorta

CS
Ü

TÖ
RT

Ö
K A menü: Húsleves 

Temesvári szelet tésztával
B menü: Gölödinleves, 

Rakott karfiol
Desszert: Mákos guba

A menü: Makói vágottas 
 Töltött káposzta

B menü: Szilvás gombóc leves 
 Rántott csirkemell zöldséges rizzsel

Desszert: Babapiskótás 
pudingkehely

PÉ
N

TE
K

SZENTES, PETŐFI U. 7/A.
MENÜ: 1800,- Ft   

DESSZERT: 400,- Ft
Bővebb információ:

WWW.GALERIAKAVEHAZ.HU

TELEFON: 63/311-729 
Fizetni készpénzzel 

vagy  
bankkártyával és 
SZÉP-kártyával is 

lehetséges.

Narancsos muffin 
Hozzávalók:  200 g liszt, 60 g barnacukor, 1 csomag narancsos cukor 

(10g), 2 teáskanál sütőpor, 1/2 teáskanál szódabikarbóna, 1/2 teáskanál 
őrölt szegfűszeg, 1 tojás, 100 g puha vaj, 150 ml narancslé, 1/2 narancs 
húsa, 70 g étcsoki.

Elkészítés: Előkészítjük a hozzávalókat. A száraz hozzávalókat egy tálba 
mérjük. Egy másikba a tojást, a puha vajat kikeverjük a cukorral.

A narancsokat kifacsarjuk, 150 ml-t a hozzávalókhoz adunk. A gyü-
mölcshúsból is teszünk 2 teáskanálnyit. A csokit összetörjük és szintén 
a masszához keverjük.

Szilikon/papír muffin formákba töltjük és 180 fokon kb. 25 perc alatt 
megsütjük, tűpróbával ellenőrizzük, hogy megsült-e. A formában hagy-
juk kihűlni. 

 Forrás: cookpad

Szentes családi ízeiSzentes családi ízei

A felnőtt és gyermek ügyeleti el-
látás a Mentőszolgálat épületében, 
Szentes, Sima F. u. 29-33. szám alatt 
működik.

Az ügyeleti idő: hétköznap dél-
után 16.00 órától – másnap reggel 
8.00 óráig, hétvégén, ünnepnapon: 
a nap 24 órájában. 

A gyermekek ügyeleti ellátása 
hétvégén és ünnepnapokon 8– 
20 óráig a dr. Bugyi István Szente-
si Multidiszciplináris Centrum SBO 
épületében, bejárat a Kiss Zsig-
mond utca felől. Az ügyelet egysé-
ges telefonszáma: 1830.

Az ügyeletet és készenlétet 
ellátó gyógyszertár 

november 27 - december 4.

Pingvin Patika 
(Szentes, Nagyörvény u. 59.) 

Telefon: 63/312-390
Készenléti telefon: 30/989-7364

Gyógyszertári ügyelet ideje: hét-

köznap 19 órától 20 óráig, szom-
baton 18 órától 20 óráig, vasárnap 
8 órától 20 óráig, ünnepnapokon 
9 órától 20 óráig.

Ügyeleti időben a gyógysze-
rész a gyógyszertárban tartózko-
dik, csengetéssel hívható.

Gyógyszertári készenlét ideje: 
hétköznap 20 órától másnap 7:30-
ig, szombaton 20 órától másnap 
8 óráig, vasárnap 20 órától más-
nap 7:30-ig (ha vasárnap után ün-
nepnap következik vagy ünnep-
nap után vasárnap, akkor 9 óráig 
tart a készenlét), ünnepnap 20 órá-
tól másnap 7:30-ig (ha ünnepnap 
után vasárnap következik, akkor 9 
óráig).

Készenléti időben a gyógysze-
rész az adott telefonszámon elér-
hető és indokolt esetben (sürgős-
ségi osztályról, orvosi ügyeletről 
érkező betegek esetén) legkésőbb 
30 perc múlva érkezik a gyógyszer-
tárba.

 Egészségügyi ügyelet
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24. péntek
November 24 - december 

24-között Adventi Vásár várja az 
érdeklődőket a Kossuth téren. 

A November 24-i vásár meg-
nyitó után fényfestéssel világí-
tanak meg több épületet. 

25. szombat
VASVERÉB kovács workshop 

9- 17 óra között a Gólyás Ház-
ban. A foglalkozást Medgye-
si István kovácsmester veze-
ti. A programon való részvétel 
önköltséges és regisztrációhoz 
kötött. Bővebb információ, je-
lentkezés: Medgyesi István 
(Vasveréb Pütti) www.face-
book.com/vasvereb.putti tele-
fon: +36-30/853-6731

28. kedd
A városi könyvtárban 17 

órakor a Gondolkodók klub-
ja Öngondoskodás és szociális 
gondoskodás címmel tart ösz-
szejövetelt.

29. szerda
A városi könyvtárban 18 óra-

kor Berta Tibor dandártábor-
nok, katolikus püspök, Magyar-
ország Katonai Ordináriusa A 
fény kultuszától karácsony ün-
nepéig címmel tart előadást.

30. csütörtök
A városi könyvtárban 18 óra-

kor Katona György A hagyomá-
nyos kínai orvoslás és a Guasha 
terápia című előadását hallgat-
hatják meg az érdeklődők.

December 1. péntek
A városi könyvtárban 17 óra-

kor A második világháború pla-
kátjai című kiállítás nyílik. Meg-
tekinthető: december 14-ig.

December 1. péntek
Mikulás előszobája a Tóth Jó-

zsef Színház és Vigadóban. 15-
16 óráig Tompeti és barátai ze-
nélnek a gyerekeknek. 16-17 
óráig ünnepi fotóponton fény-
képezkedhetnek a családok. 

December 4. hétfő
Pom-Pom Mikulás koncert 

a Tóth József Színház és Viga-
dóban, 16 és 18 órai kezdettel. 
Jegyvásárlás a Művelődési és 
Ifjúsági Házban. Előadás után 
minden gyermek ajándékcso-
magot kap a Mikulástól.

November - December
   PROGRAMAJÁNLÓJúniusban még megjelent 

a Horváth Mihály Gimnázium 
1953-ban végzett tanulóinak 70 
éves érettségi találkozóján Dr. 
MagyarJánosné Berényi Irén ta-
nárnő. Szeptemberben, 90 éves 
születésnapján, köszöntötte őt 
a D. Sipos Ferenc Parkerdő Ott-
honban a vezetés, a lakótársak 
és személyesen polgármeste-
rünk.  Senki nem gondolta, hogy 
novemberben a Kálvária teme-
tőben, szomorú őszi esőben bú-
csúznak tőle, a mindig vidám 
pedagógustól: családja, kollégái, 
számtalan tanítványa, barátja, jó-
ismerőse, az egész város. Mintha 
az ő magyaróráján lettem volna, 
olyan szép klasszikus versidéze-
teket hallottam a polgári szónok-
tól, Gyergyai-Szabó Marianntól, 
de vigasztalódni magam sem tu-
dok. 1949-1953-ig együtt jártunk 
a Horváth Mihály Gimnáziumba, 
ha nem is egy osztályba, de szak-
körben, sportkörben, az Ifjúsági 
mozgalmi munkában találkoz-

tunk, rokonlelkek voltunk. Mind-
ketten magyar-történelem sza-
kon végeztünk Szegeden, ám a 
pályakezdés nehéz éveiben csak 
úgy találkoztunk, hogy ő Szeg-
vár és a Berekháti Általános Iskola 
után a 603-as Ipari Szakmunkás-
képzőbe került a városközpont-
ba, én pedig két évre a csany-
teleki vendégszereplés után 
Berekhátra. Úgy különböztettek 
meg bennünket a gyerekek, hogy 

nagybetűs és kisbetűs magyar ta-
nár néni. Nyugdíjas korunkban, 
amikor tanítani vágytam, ő java-
solta szeretett és volt iskoláját, 
a mai Zsoldos Ferenc Techniku-
mot, ahol tíz boldog évet töltöt-
tem el. Megint találkozhattam In-
cikével, neki köszönhetem, hogy 
ha későn is, de megmérettethet-
tem magamat középiskolai ta-
nárként. Megint együtt voltunk 
a pedagógus-rendezvényeken. 
Legemlékezetesebb, hogy a 
Borsodi Ági féle” Rejtelmek, ha 
zengenek” -évtizedeket megélt 
rendezvényekre mindig kony-
haasztalnyi albumokkal jött, fel-
olvasott a saját élete és iskolája 
történeteiből. Imádta Szegvárt, 
a hivatását, a tanítványait. Lánya 
is tanárnő lett, ma teniszbajnok-
ként hoz dicsőséget városunk-
nak. Férje és fia korán meghalt, de 
amíg éltek, mindent megtett ér-
tük. Örülhetett unokáknak is. Ne-
héz, de hősi életének 90. évében 
hagyott itt bennünket, akik sze-
rettük, és soha nem felejtjük el. 

Nyugodjon békében!   
Mészáros Júlia

A Magyartanár búcsúja

Hering Viktor

Tizenhét, a Szentesi Kinizsi 
TE-ben nevelkedett és a ma-
gyar élvonalig jutott labdarú-
gó, valamint négy, a FIFA és az 
UEFA-kerethez is tartozó szen-
tesi NB I-es játékvezető előtt 
tiszteleg az a tabló, amit ked-
den este helyeztek el a Szentesi 
Kinizsi klubházának falán. 

Csepregi István, a Szentesi Ki-
nizsi TE örökös tagja karolta fel a 
tabló létrehozásának ügyét, bár 
elmondása szerint nem az ő öt-
lete volt ennek létrehozása. – Tíz 
esztendővel ezelőtt, amikor a Ki-
nizsi 100 esztendős fennállását 
ünnepeltük, sokan tiszteletüket 
tették az NB I-be jutott játékosok 
közül az esti vacsorán – mesélte 
lapunknak az Életműdíjas Csep-

regi István, aki negyven eszten-
dőt dolgozott a Kinizsiért. - Ek-
kor merült fel a gondolat, hogy 
azokról a labdarúgókról, játékve-
zetőkről, akik a Kinizsiből indul-
tak, készüljön egy emléktabló. 

Azóta tíz esztendő telt el, gyűj-
töttük az anyagot, és mostanra, 
a klub 110 esztendős születés-
napjára el is készült a tabló. Re-
mek labdarúgók, kiváló játék-
vezetők kerültek ki a Kinizsiből, 
akikre mindannyian büszkék le-
hetünk. Tóth Lászlóval, Pádár 
Lászlóval együtt tettük le an-
nak idején a játékvezetői vizs-
gát, a labdarúgók közül csodál-
tam Pusztai László és dr. Orosz 
Pál játékát, valamint Gujdár Sán-
dor védéseit, de a többi itt sze-
replő labdarúgónk is öregbítet-
te a Kinizsi Torna Egylet hírnevét. 
Legjobban annak örülnék, ha a 
mostani fényképek mellé újabb, 
a Kinizsiben nevelkedett játéko-
sok képével bővülne az emlék-
tábla. 

A Kinizsiből az élvonalig
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Férfi vízilabda OB I., 
11. forduló

Eger – metALCOM  
Szentesi VK 13-13  

(3-3, 2-3, 5-4,3-3)
Szentesi gólszerző: 

 Szatmári 3, Biros, Bozó, Asa-
nyin 2-2, Csorba, Kürti-Sza-

bó, Magyar, Hajdú 

Női vízilabda OB I., a 2. 
fordulóból elhalasztott 

mérkőzés
Valdor Szentesi VK –  

Szeged 7-5  
(2-2, 2-1, 2-1, 1-1)

Szentesi gólszerző: 
 Varga V. 3, Horváth Zs. 2,  

Kövér-Kis, Boldizsár 
----------------------

Női vízilabda OB I., 
9. forduló

Győr - Valdor Szentes 10-8  
(2-5, 2-4, 3-3, 2-2)

Szentesi gólszerző: 
 Varga V. 3, Bicskei, Kövér-Kis 

2, Boldizsár R. , Tyukász

Hering Viktor

Vármegyei riválisával szem-
ben gyűjtötte be a három baj-
noki pontot a Valdor Szentesi 
VK női vízilabdacsapata. A mi-
eink szoros, küzdelmes mérkő-
zésen nyertek 7-5-re a Szeged 
ellen, szerdán pedig már Győr-
ben szálltak medencébe.

A két csapatnak október 11-
én, a második fordulóban kel-
lett volna találkoznia egymással, 
ám a szegediek betegségek mi-
att a találkozó elhalasztását kér-
ték. A felek szombaton pótolták 
a bajnokit, és sejteni lehetett, 
hogy mindkét gárda a győzelem 
reményében száll medencébe. 
Két perc elteltével Varga Viktó-
ria góljával a Valdor szerzett ve-
zetést, ám az egykori szentesi já-
tékos, Gémes Alexa duplájával 
még az első játékrészben fordí-
tottak a vendégek. A negyed vi-
szont 2-2-vel zárult, de írhatnánk 
azt is, hogy Varga – Gémes 2-2. 
A folytatásban felváltva vezet-
tek a csapatok, hol az egyik, hol 
a másik gárdánál volt az előny, 
egészen a harmadik negyed vé-
géig, amikor a Szentes kétgó-

los előnyt tudott kiharcolni. Lát-
va a találkozó menetét, ez már 
komoly fórnak számított, és mi-
vel Matajsz Márk csapata 1-1-
gyel hozta le a záró nyolc percet, 
így a mieink örülhettek a győze-
lemnek. – Amit kértem a lányok-
tól, vagyis, hogy tartsuk kevés 
gólon a szegedieket, maximá-
lisan teljesítették – nyilatkozta 
a találkozót követően Matajsz 
Márk, a Valdor vezetőedzője. – 
A Tatabányán megszerzett len-
dülettel szerettük volna venni 
a mostani akadályt, ami sikerült 
is. Brusztos, kemény összecsapá-

son vagyunk túl, a hét közepén 
pedig már Győrben kell helyt áll-
nunk. A játék nem volt szép, vi-
szont a kevés gólt hozó össze-
csapásból most mi jöttünk ki 
jobban, ami azért is fontos, mert 
a lányok végre elhihetik, hogy 
tudnak rangadót is nyerni. Elöl 
tudtunk váratlan megoldáso-
kat húzni, hátul pedig a véde-
kezésünk feszesebb volt és job-
ban blokkoltunk a korábbiakhoz 
képest. Horváth Zsófi, a Szentes 
két találatot szerző játékosa sze-
rint igazi csapatmunka diada-
la volt ez a győzelem. – Sorban 

játsszuk a rangadókat, kettőt 
már megnyertünk, kellő önbi-
zalommal megyünk Győrbe. Az 
öt kapott gól teljesen vállalha-
tó, Janka is jól védett, jó mecs-
cset játszottunk – mondta a Val-
dor hármasa. 

A Valdor szerdán Győrben ját-
szotta le idei utolsó bajnokiját, a 
hazai pontvadászat pedig majd 
csak február közepén folytató-
dik. 

Hering Viktor

Értékes ponttal térhetett 
haza Egerből a metALCOM Szen-
tesi VK férfi vízilabdacsapata. A 
mieink az utolsó másodperc-
ben szerzett Szatmári-találat-
tal egyenlítettek, és tartják a 
távolságot a táblázaton a mö-
göttük álló közvetlen riválisa-
ikkal szemben. 

Három idegenbeli összecsa-
pással zárul az esztendő a metAL-
COM vízilabdázói számára, ezek 
közül az első mérkőzésen, az Eger 
ellen mutatkozott reális esély a 
pontszerzésre. A találkozót a ha-
zaiak kezdték jobban, az első ne-
gyedben 2-0-ra és 3-1-re is vezet-

tek, ám Biros, Szatmári és Csorba 
találataival döntetlenre hozta ezt 
a játékrészt a Szentes. A második 
nyolc percben kétszer is az Eger-
nél volt az előny, de zsinórban há-
romszor is szentesi gól született, 
így már plusz kettővel állt Kis Gá-
bor csapata. A három vendég ta-
lálatra hárommal válaszolt az 
Eger, ezt követően már egyik gár-
da sem tudott jelentősebb előnyt 
kiharcolni, fej-fej mellett haladtak 
a csapatok. A szövetség honlap-
ja szerint nyolc másodperccel a 
mérkőzés vége előtt emberelőny-
ből vezetést szerzett az Eger, és 
mindenki elkönyvelte a házi-
gazdák sikerét, ám Szatmári egy 
szemtelen ejtéssel egy másod-

perccel a vége előtt egyenlíte-
ni tudott. Némi tanácskozást kö-
vetően megadták a találatot, így 
13-13-mal ért véget a bajnoki, és 
a mutatott teljesítmény alapján 
megérdemelten szerzett pontot 
a metALCOM. - Mindkét csapat 
büszke és szomorú is lehet, csa-
lódott lettem volna, ha vereség-
gel távozunk. A védekezésünk-
kel végig problémáink voltak, de 
a bátorságáért dicséret illeti a csa-
patot, értékes pontot szereztünk - 
nyilatkozta a sportnapilapnak Kis 
Gábor, a metALCOM vezetőedző-
je. A Szentes – amely a táblázaton 
hét ponttal a tizenegyedik helyen 
áll - szombaton a BVSC vendége 
lesz a Szőnyi úton. 

Hering Viktor

Továbbra sem talált visz-
sza a győzelem útjára a Szen-
tesi Kinizsi SZITE vármegyei 
első osztályban szereplő lab-
darúgócsapata. A mieink 3-1-
re kikaptak Kiskundorozsmán, 
szombaton pedig roppant fon-

tos bajnokival zárják az őszi 
idényt a Balástya ellen. A ta-
lálkozó 13 órakor kezdődik a 
Pusztai László Sporttelepen. 

A tiszaszigeti, 6-1-es pofon 
után Kiskundorozsmán igyeke-
zett talpra állni a Kinizsi. A 23. 
percben Rostás révén megsze-
rezte a vezetést a Szentes, amit 

bő negyven percen keresztül 
meg is tudott őrizni a csapat. A 
63. és a 83. perc között viszont 
háromszor is eredményes tudott 
lenni a vendéglátó együttes, így 
3-1-es dorozsmai győzelemmel 
zárult a mérkőzés. Vereségével a 
Szentes visszacsúszott a nyolca-
dik helyre, és az eddig gyűjtött 

15 pontjával két ponttal van le-
maradva a még felsőházi helyen 
álló, hatodik Balástyától. Ezért is 
lesz mindkét csapat szempontjá-
ból borzasztóan fontos a hétvégi 
bajnoki, hiszen győzelme esetén 
a Szentes kedvező pozícióban 
telelhetne, a Balástya viszont há-
rom ponttal zárva a kilencven 
percet leszakíthatná közvetlen 
riválisait. 

Küzdelmes mérkőzésen győzelem a Szeged ellen

Bravúros pontszerzés Egerben

Közvetlen riválisát fogadja a Kinizsi
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Palicska Irén 

Fantasztikus eredményt értek 
el a szentesi Veritas Fitness Fit-
Kid Sportegyesület versenyzői 
november 9. és 12. között a spa-
nyolországi Alicantéban kilenc 
ország részvételével megren-
dezett Acro Dance Free Európa 
Kupán. Összeszedett, gyönyö-
rű gyakorlattal a dobogó máso-
dik fokára állhattak fel a lányok, 
ezzel ezüstérmet szereztek. Az 
egyesület edzője, Szombathelyi 
Péter amellett, hogy sikerre vit-
te a csapatot, maga is elindult a 
megmérettetésen, és egyéniben 
Európa Kupa győztes lett.  

A csapat tagjai: Sebők-Papp Ág-
nes, Félegyházi-Török Zorka, Ujj 
Linett, Banka Eszter, Busa Bejke, 
Dömsödi Lilla, Lészkó Vivien, Lész-
kó Léna, Jozaf Hédi, Vágvölgyi Fru-
zsina, Berecki Lora. 

Hatalmas elismerés Szom-
bathelyi Péter vezetőedző-
nek, aki megálmodta és kivite-
lezte a gyakorlatot.  A gyerekek,  
a szülők és a családtagok renge-
teget dolgoztak ezért az ered-
ményért, hiszen fél éve minden 
hétvégéjük edzéssel, próbával telt. 
A véghajrában pedig minden nap 
edzettek. Elmondhatjuk, hogy a 
kemény munkának beérett a gyü-
mölcse. 

Szombathelyi Péter: – Nagy 
eredményt értünk el. Fél évet dol-
goztunk a lányokkal, a tavaszi sze-
zonban szereztünk kvalifikációt, és 
az egyes korcsoportban értünk el 
második helyezést. A csapat 11 fő-
ből állt, közülük hárman szentesi-
ek. Nyár óta heti egy-két alkalom-
mal edzettek közösen, mellette 
három-négy alkalommal az egye-
sületi edzéseken, otthon pedig erő-
sítő- és nyújtógyakorlatokat végez-
tek, futottak, és az étrendjükön is 
változtattunk. 

Szentesi Élet: – Már a kicsikkel 
is ilyen komoly edzéstervet kell be-
tartani? 

Sz.P.: – Szerencséjük, hogy ilyen 
maximalista vagyok, mert az el-
múlt egy hónap nagyon durva volt. 
Szombat hajnalban versenyre utaz-
tunk, éjszaka hazaértünk, vasárnap 
hajnalban már kezdtük az edzést. 
Az őszi szünetben egész napokat 
edzettünk. Nagyon következetesek 
voltunk, egy-egy kéztartást, vagy 
mozdulatot akár fél óráig is gyako-
roltunk. Ez hozta meg a sikert.  

Sz,É.: – Hogy állt össze a ko-
reográfia? Hány perces volt a gya-
korlatsor? 

Sz.P.: – Majdnem 4 perces volt, 

több zenéből állt össze, használtuk 
a már meglévő, régi blokkokat, de 
rengeteg új emelést, látványos do-
bást, akrobatikus ugrást mutattunk 
be. Ez egy teljesen új változat volt, 
amit mindenképp szeretnénk to-
vábbvinni. A három szentesi lány 
trióként versenyezne tavasztól ez-
zel a gyakorlattal, hogy megsze-
rezzük a kvalifikációs jogot a kö-
vetkező Európa Kupára. Úgyhogy 

megvan a cél, és remélem, a mo-
tiváció is számukra és a többi lány 
számára is. Egy másik gyakorlattal 
is tudtunk volna indulni, de több 
egyetemista van a csapatban, és az 
utazás is drága volt, emiatt ez nem 
tudott megvalósulni. Ezért bízunk 
benne, hogy minél több egyéni és 
csapatgyakorlattal tudunk részt 
venni Cesenaticoban, a Világjáté-
kokon és Szófiában, az Európa Ku-
pán. 

Kőkemény munka, 
sok lemondás vezet a 
sikerhez

Félegyházi-Török Zorka 11 éves, 
2 éve FitKidezik.  – Sokat gyakorol-
tunk az edzéseken, és otthonra is 
kaptunk nyújtó- és erősítő felada-
tokat, ez nagyon nehéz volt. A ver-
senyen izgultunk, de jól teljesítet-
tünk. 

Sebők-Papp Ági 8 éves, 3-4 éve 
jár edzésekre.  – Amikor megtud-
tam, hogy menni fogok a verseny-
re, sokat edzettem. Az iskola után 
már nagyon vártam, hogy jöjjek 

FitKidre. Le kellett mondanom az 
úszásról, azért, hogy el tudjak jár-
ni az edzésekre. 

Ujj Linett 10 éves, három éve jár 
FitKidezni. – Minden nap edzet-
tünk, küzdöttünk, hogy megnyer-
jük az Európa Kupát. Fontos sza-
bályok voltak, például, hogy nem 
ehetünk édességet, ez volt a legne-
hezebb próbatétel az edzésen kí-
vül. Amikor felmentünk a színpad-
ra, nagyon izgultunk, de amikor 
elkezdtük a gyakorlatot, már nem. 

Sz.É.: – Hogy választottad ki a lá-
nyokat? 

Sz.P.: – Nagyon fontos szempont 
volt, ki, hogy tud teljesíteni. Zorka 
és Linett a kvalifikációs csapat tag-
jai voltak, a kicsik közül Ágika járt 
a legrégebb óta, és belefért a kor-
osztályba. Olyan gyerekekkel tud-
tunk kiutazni, akik készek voltak 
feláldozni a nyári szünetet, töröl-
ni a hétvégéket, és égett bennük 
a bizonyítási vágy. Az edzés telje-
sítményét is figyelembe vettem. Az 
első Európa Kupánkon a dobogót 
céloztuk meg, és teljesen elégedett 
vagyok a második hellyel. A követ-
kező versenyt meg fogjuk nyerni. 

Sz.É.: – Két-három év munkával 
már ilyen szép eredményt lehet el-
érni?

Sz.P.: – Igen, de kőkemény mun-
kával. Azt kell tudni a nemzetközi 
mezőnyről, hogy a spanyolok, az 
olaszok és az írek borzasztóan ke-
ményen edzenek. Amennyire la-
zának tűnnek, pont annyira ve-
szik komolyan a versenyeket. Nem 
gyakorolnak többet, de a gyerekek-
ben olyan tűz ég, annyira akarják 
az eredményt, hogy a fizikai tör-
vényeket meghazudtolóan verse-
nyeznek. Nekünk még ebben kell 
fejlődni, a motivációban, hogy még 
jobban akarják a sikert a lányok. 
Bízom benne, hogy sokat fejlőd-
tek fél év alatt, nem veszett kárba 
a munka. Pozitívan állunk a követ-
kező évhez, az egyesület szervezi 
az országos bajnokságot, és ott is 
szép eredményeket szeretnénk el-
érni. 

Sz.É.: – Réka, mint alapító, kérlek, 
te is értékeld ezt a gyönyörű ered-
ményt, ami eddig példa nélküli, hi-
szen tavaly 4. helyezést sikerült elér-
netek az Európa Kupán. 

Papp Éva Réka: – Én vagyok a 
szentimentális háttér, a számító-
gép mögött potyogtak a könnye-
im. Nem utaztam ki velük, mert 
úgy gondoltam, hogy Peti és a kí-
sérő szülők elboldogulnak. Nagy 
szívfájdalom, hogy a másik csapa-
tunk nem tudott elindulni, ennek 
90 százalékban anyagi okai vannak. 
Egy ilyen verseny hatalmas áldozat 
a szülők részéről, és nagyon hálá-
sak vagyunk azért, hogy a 11 család 
vállalta ezt gyermekük sportjáért, 
a versenyért. Utólag megnyugtat, 
hogy a lányok ilyen szépen dol-
goztak, és a rengeteg befektetett 
munkának meglett a jutalma. Hoz-
záteszem, hogy nagyon sok múlik 
a szerencsén is, mert mindig el-
mondom nekik, hogy ott, abban 
az adott 3-4 percben kell teljesí-
teni. Én vagyok a háttér, próbá-
lok mindent megteremteni, hogy 
nekik csak a munkára kelljen ösz-
szpontosítaniuk. Peti szigorúnak 
tűnik, de nagyon jól ért a gyerekek-
hez. Ez volt az első megméretteté-
se. Elengedtük a kezét, rábíztuk, 
mit, hogyan csinál, és bebizonyí-
totta, hogy fiatal kora ellenére is 
rátermett, összeszedett, nagyon 
jó edző. 

Az Európa Kupa 
győztes edző

Szombathelyi Péter fiatal kora 
óta nagyon elszánt. Kiváló FitKid 
klubok profi edzőinél tanult, fejlő-
dött. Közben szakedzői képesítést 
szerzett, jelenleg a Testnevelési 
Egyetem hallgatója. Ezzel a tudás-
sal, alázattal felvértezve tért vissza 
az egyesülethez, immáron edző-
ként. Spanyolországban egyéni-
ben, duóban és nagy csapatban 
is szőnyegre állt. Egyéni gyakorla-
tában aranyérmet, duóban 5. he-
lyezést ért el Nagy Eszter Sárával. 
– A csapatgyakorlatban volt egy 
kis hiba. Annyira hosszúra nyúlt a 
verseny, több mint 800 produkció 
volt a négy nap alatt, este 10:30-kor 
került ránk a sor, úgy, hogy reggel 
óta ott voltunk, így értünk el hato-
dik helyezést – mesélte lapunknak. 

A csapat a december 3-i, utolsó 
versenye mellett nagyon készül a 
karácsonyi gálára, melyet ezúttal a 
Tóth József Színházban rendeznek 
meg december 8-án, pénteken 18 
órától, és amelyre szeretettel várják 
a szentesi közönséget. 

Ezüstérmet hoztak Spanyolországból a fitkides lányok




